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Naše Kameničky 
Rok vydání: 2024                    Vydavatel: Obec Kameničky 

Číslo: 3                                                                            Zpracoval: rattle 

Milí spoluobčané,  
počasí si s námi opravdu poslední dobou dělá co chce. V zimě musíme za 

sněhem jezdit až do Alp, ale když už dvakrát do roka sněhové přeháňky zavítají i 
k nám, je to exces, kdy jeden den napadne metr sněhu a za dva dny zase všechen 
sleze. V létě se nevěřícně chodíme dívat na teploměr, zda zase nepadl nějaký 
teplotní rekord a modlíme se za nějakou tu kapku dešťové vody. Jenže když se pak 
přižene bouře Boris, spadne nám z oblak tolik vody jako jindy za září až prosinec 
dohromady. To se stalo letos o víkendu 15. září. Naštěstí Chrudimka u nás většinu 
vody pojmula ve svých březích a rozlila se jen tam, kde moc škody nenapáchala. A 
také máme v obci dobrovolné hasiče, kteří pomohou, když jde do tuhého.  
 Jenže asi opravdu musíme každý začít trochu měnit své myšlení, aby se k 
nám příroda nechovala tak macešsky jako v posledních letech. Proč kupovat něco, 
co je sice o pár korun levnější než domácí výrobek, ale muselo k nám putovat přes 
půl světa? I na té iniciativě Green Deal aneb Zelená dohoda o Evropě něco bude. 
Vždyť větev si podřezáváme především sami pod sebou.  
 Přeji Vám všem hezký podzim a pokud možno bez meteorologických 
extrémů. 
 

       Robert Adámek, starosta obce 
 

  
 

ZPRÁVY ZE ZASTUPITELSTVA OBCE KAMENIČKY 
Zastupitelstvo obce Kameničky se po prázdninách sešlo na 10. pravidelném 
zasedání 18. září 2024. 

- schválilo nový Program rozvoje obce na roky 2024 až 2030, 

- schválilo poskytnutí 4 půjček z Fondu rozvoje bydlení obce, 

- schválilo prodej části pozemku p.č. 739/30 v katastrálním území 

Kameničky, 

- schválilo smlouvu o bezúplatném převodu tělesa komunikace na 

pozemku p.č. 836/1 v katastrálním území Kameničky do majetku obce, 

- schválilo záměr výstavby nové požární zbrojnice. 
 

Poslední plánovaná schůze Zastupitelstvo obce Kameničky bude ve 
středu 11. prosince 2024. 
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AKTUALITY 
FILIPOV 

Na Filipově celé léto pokračovaly práce na rekonstrukci silnice. Příčné 
propustky v extravilánu byly komplet vyměněny, dokončují se práce na mostu 
přes Chrudimku. V úterý 17. září proběhla recyklace původního povrchu a v 
týdnu od 23. září by se mělo pokračovat pokládkou první vrstvy asfaltu. Silnice 
od Kameniček ke křížku na Filipově tím bude zprůjezdněna pro místní dopravu 
a bude prakticky hotová. Zbývat bude dokončit práce na krajnicích a 
souvisejících pozemcích.  

Už předtím, v průběhu července, jsme si pod silnicí připravili prostupy 
pro budoucí páteřní vodovod a kanalizaci a současně s úpravami krajnic a 
příkopů nám zhotovitel stavby M-Silnice dělá přípravy na budoucí investici do 
revitalizace veřejného prostoru na Filipově, kterou bychom chtěli za dotační 
podpory z Evropských fondů přes MAS Havlíčkův kraj realizovat v příštím roce. 
 Výkopové práce na přelomu srpna a září na Filipově zahájil také ČEZ 
Distribuce, který ukládá do země rozvody nízkého napětí. Obě stavby jsou 
vzájemně koordinovány. Obec Kameničky zároveň využívá výkopy k uložení 
svého vedení veřejného osvětlení. 

Následně od 30. září se dělníci přesunou do intravilánu Kameniček, kde 
budou pracovat na druhé etapě stavby. Zde nás čeká o něco náročnější postup, 
protože je v plánu kompletní výměna povrchů a dochází zde ke křížení s mnoha 
sítěmi. 

Děkujeme všem občanům a řidičům za pochopení a shovívavost, vše 
pokračuje zdárně a v rámci plánovaného časového harmonogramu. 
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SVOZ NEBEZPEČNÉHO A VELKOOBJEMOVÉHO ODPADU 
Svoz nebezpečného a velkoobjemového odpadu je v naší obci naplánován 

na úterý 8. října 2024. 
Časový rozpis kdy a kde bude možné osobně odevzdat velkoobjemový a 

nebezpečný komunální odpad: 
15:30 obecní úřad 
16:00 Kameničky - Kouty 
16:20 Filipov - dolní 
16:30 Filipov - Ve Dvoře 
16:45 Ovčín 
 
Zároveň bude možné odevzdat hasičům v rámci akce Recyklujte s hasiči 

veškerý vyřazený elektroodpad, jako např. pračky, sporáky, ledničky, televize, 
elektrické nářadí, elektrické hračky apod. 
Pravidla svozů 

Mezi nebezpečné odpady patří: zbytky barev, ředidel a jiné spotřební 
chemie, rozpouštědla a motorové oleje (v označených obalech), baterie, 
akumulátory, pneumatiky od osobních aut bez disků, vyřazená elektrická 
zařízení – pračky, mrazáky, počítače, elektrické nářadí apod. 

Mezi objemné odpady patří: vyřazený nábytek – postele, skříně, 
kredence, kamna, bojlery, staré koberce a linolea, staré izolační materiály 
bez azbestu. 

Součástí služby není sběr následujících druhů odpadů, které jsou 
zpoplatněny: 

- Stavební a demoliční odpady (ostatní a nebezpečné - např. stavební 
suť, eternit, lepenka) 

- Pneumatiky nákladní a zemědělské 
 

Tyto odpady nejsou součástí poplatku občana za komunální odpad. Oleje 
a barvy lze zástupcům svozové firmy předávat pouze v uzavřených 
a označených nádobách. 

Neodkládejte odpady na svozová místa předem, občan je povinen odpad 
předat osobně přímo svozové firmě. Děkujeme za spolupráci. 

 
NOVÉ ŠATNY NA ZÁKLADNÍ ŠKOLE KAMENIČKY 

Přes letní prázdniny proběhly další stavební úpravy v naší základní škole. 
Letos jsme se pustili do rekonstrukce šaten, chodby v přízemí a schodiště 
do 1. patra.  

Bourací práce začaly hned s posledním zvoněním skončeného školního 
roku na konci června a díky úsilí stavební firmy Jaroslava Laštůvky 
a celého kolektivu zaměstnanců školy se vše přes prázdniny stihlo připravit 
tak, aby 2. září 2024 mohly děti nastoupit již do nového. 

Celá investice byla kryta z rozpočtu obce Kameničky. 
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NOVÁ POŽÁRNÍ ZBROJNICE 

V souvislosti s probíhající změnou územního plánu naší obce, která 
umožní zastavět plochu vedle č.p. 154, jsme oslovili projektanta p. Vaníčka s 
žádostí o vypracování studie stavby nové požární zbrojnice. Na tento účel je 
Ministerstvem vnitra ČR poskytována dotace, kterou bychom chtěli využít, a 
nejen pro účely zásahové jednotky obce a SDH, ale pro celý spolkový život v 
naší obci postavit budovu, která kromě garáží pro výjezdní techniku bude také 
díky konferenční místnosti a jejímu zázemí sloužit pro pořádání menších 
společenských setkání, přednášek apod. 

Cesta k tomuto cíli je teprve v začátcích a bude dlouhá, ale udělali jsme 
další dílčí krok. Na obrázku níže se můžete seznámit s prvními pracovními 
návrhy nové stavby. 
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PEČOVATELSKÁ SLUŽBA OBCE KAMENIČKY 

V letošním roce dochází v naší pečovatelské službě k personální změně. 
Po mnohaletém působení odchází do důchodu Miloslava Cachová a na její místo 
pečovatelky nastupuje Simona Procházková.  

Naše terénní sociální služba je poskytována seniorům a osobám se 
zdravotním postižením, kteří mají vinou svého věku, nemoci nebo postižení 
sníženou soběstačnost a vyžadují pomoc další osoby. Péče je poskytována 
přímo ve vaší domácnosti, v přirozeném sociálním prostředí. Službu 
zajišťujeme denně od 7 do 20 hodin. 

V rámci naší pečovatelské služby poskytujeme tyto základní činnosti: 
- pomoc při zvládání běžných úkonů péče o vlastní osobu, 
- pomoc při osobní hygieně nebo poskytnutí podmínek pro osobní 

hygienu, 
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- poskytnutí stravy nebo pomoc při zajištění stravy, 
- pomoc při zajištění chodu domácnosti, 
- zprostředkování kontaktu se společenským prostředím. 
Jste tím, kdo potřebuje naši pomoc? Nebo hledáte pomoc pro své blízké?  
Kontaktujte obec Kameničky na tel. 469 318 122 nebo přímo naši 

pečovatelku na tel. 720 070 187. 
 

POVODEŇ VE DNECH 13.-16. ZÁŘÍ 2024 
Stejně jako většinu východní části naší republiky zasáhly i Kameničky o 

víkendu 13. až 16. září 2024 silné deště a Chrudimka nás prověřila zvýšením 
své hladiny. Naštěstí se řeka rozlila většinou jen do volné krajiny, voda se z řeky 
dostala pouze ke dvěma nemovitostem, které jsme chránili pytli s pískem. 
Zaměstnávaly nás tak především zatopené sklepy a ucpané kanalizace. Velké 
poděkování patří našim dobrovolným hasičům za nasazení a obětavost, se 
kterou tyto události vyřešili. Prakticky od pátečního večera byli neustále v 
terénu a uchránili naši obec před mnohem většími škodami. 
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NAŠE ŠKOLA A ŠKOLKA 
Léto je nenávratně za námi a všichni jsme slavnostně 

přivítali nový školní rok  
a s ním 14 prvňáčků, kteří se společně seznámili se svojí paní 
učitelkou Mgr. Světlanou Pařízkovou.  

Žáky ve škole čekaly nově opravené šatny a nová chodba 
do 1. patra školy. Děti a paní učitelky ve školce mají opravenou jednu třídu 
mateřské školy. 
Nejenom žáci, ale i pedagogové jsme se s chutí vrhli do práce. 

Během školního roku většina tříd navštíví Východočeské divadlo 
v Pardubicích, je již naplánováno mnoho preventivních programů pro 
jednotlivé ročníky, Techno-hrátky na středních školách hlavně pro 8. a 9. třídu 
a mnoho dalších akcí, kterých se škola bude účastnit.   

Ve škole je žákům mimo jiné nabídnuto mnoho celoročních soutěží a 
kroužků, např. kroužek keramiky, sportovní, ruční práce, logo-hrátky.  

Žáci se již aktivně účastní mnoha sportovních a vědomostních soutěží a 
přiváží výborné výsledky. Během školního roku ve škole proběhnou volby do 
Školské rady, kde budou zvoleni na další období zástupci rodičů, 
pedagogického sboru a zástupce obce.   

Naše škola se zapojila zakoupením fotopasti do projektu Oko Země. 
V rámci projektu se   instalují fotopasti na pozorování přírody, které sbírají data 
o životě, či chování divokých druhů zvířat na 3 kontinentech v 5 zemích a 
odhalují pytláctví. 
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Slavnostním aktem jsme tak započali úspěšnou spolupráci na projektu a 
každého čtvrt roku se tak můžeme těšit na sdílené fotografie a videa z 
Kostariky.  

Zapojili jsme se do světového monitorovacího projektu Oko Země a do 
jeho programu Oko jaguára v Kostarice organizace Justice for Nature, díky 
němuž se podílí na ochraně kriticky ohrožených druhů zvířat ve spolupráci 
s NP při odhalování pytláckých aktivit. 

Všem žákům ZŠ, dětem MŠ, pedagogům a pracovníkům přeji spokojený, 
úspěšný školní rok plný vědomostních a sportovních úspěchů.  
                                                          

Lenka Hladíková, ředitelka školy 
 

KULTURNÍ RUBRIKY 

Nejbližší kulturní akce v obci 

18. a 19. října 2024 (sokolovna) 
Divadelní představení Veselé paničky 
windsorské (MUČIDLA) 

25. října 2024 (sokolovna) Retro Párty no. 8 (Orel Kameničky) 

Říjen - listopad 
Výstava prací žáků ZŠ Kameničky na 
OÚ 

1. a 2. listopadu 2024 (sokolovna) 
Divadelní představení Veselé paničky 
windsorské (MUČIDLA) 

15. listopadu 2024 (sokolovna) Posvícenská zábava (FK Kameničky) 

22. a 23. listopadu 2024 (sokolovna) 
Divadelní představení Veselé paničky 
windsorské (MUČIDLA) 

29. listopadu 2024 
Slavnostní rozsvícení vánočního 
stromu a školní jarmark 

17. prosince 2024 SPIRITUÁL KVARTET 
 

Z ČINNOSTI SPOLKŮ 

SKAUTI 

Jako každé prázdniny i tyto jsme zahájili vrcholem naší celoroční činnosti 
– táborem. Na zelené louce na Lhotech jsme postavili tee-pee. Jsou to stany, ve 
kterých může bydlet celá družina společně, a ještě více tak upevnit společné 
vazby a kamarádství. K dispozici je polní kuchyň, vojenská sprcha, dřevo z lesa 
a vybavení, které si dovezeme s sebou. Nemáme teplou vodu (pokud si 

nezatopíme 😊) ani elektřinu. Je to čas digitálního detoxu a napojení se na 
rytmus přírody. Letos nás celou dobu provázeli Asterix, Obelix a pomáhali nám 
přemoci Římany. 
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Během léta jsme se také vypravili do království přírody, vylepšit si hravou 
formou svoje znalosti a vnímání okolního světa. Pozorovali jsme společně 
Perseidy a vyprávěli si o vesmíru a souhvězdích.  

Dále pokračujeme v rekonstrukci klubovny. Uspěli jsme s žádostí do 
Fondu obnovy nemovitostí a získali jsme prostředky na kompletní výměnu 
střešního pláště a dřevěné konstrukce verandy. Tato rozsáhlá oprava se může 
uskutečnit i díky finanční podpoře obcí Jeníkov a Kameničky. 

Konec prázdnin patří neodmyslitelně Výběhu. Letos se konal již 5. ročník 
u příležitosti 110. výročí vzniku spolku Junák – český skaut. Zúčastnilo se 
rekordních 118 běžců a výtěžek celé akce připadne rodině těžce postiženého 
Matěje Košína ze Sněžného. Děkujeme všem sponzorům za podporu a 
účastníkům za vytvoření příjemné atmosféry. 

 
V září začínají pravidelné družinové a oddílové schůzky.  
Dívčí oddíl: Začátek skautského roku jsme zahájily společnou oddílovou 

schůzkou. Letos nás budou oddílovkami provázet Disney princezny, které vtáhl 
rozbitý portál sem do našeho světa. Na této první schůzce nás přivítala Popelka, 
se kterou jsem si vyrobily korunky, abychom se dokázaly vžít do role princezen. 
Potom jsme Popelku naučily některé z našich moderních tanců, jako je 
například makarena či ptačí tanec. A nakonec jsme si měly možnost vyzkoušet, 
jaké to je být holoubky a zahrály si závod v třídění fazolí. Jako odměnu jsme 
dostaly kus rozbitého portálu, který musíme během roku postavit, aby 
princezny mohly zůstat ve svém světě a už se nedostávaly do toho našeho. 

Chlapecký oddíl: Skautský rok jsme tradičně zahájili oddílovou schůzkou. 
Nově naši činnost bude provázet symbolický rámec – stali jsme se osadníky z 
Katanu a stavíme města a vesnice. Čeká nás tradiční rituál na Poradní skále – 
do oddílu přibydou nová vlčata. Začátkem října se chystáme vyrazit objevovat 
Brno. 
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Druhý zářijový víkend jsme vyrazili na střediskovou výpravu do 
Pardubic. Pardubická klubovna se proměnila v hlavní velitelství času a z nás se 
stali agenti, kteří měli za úkol najít ukradený a rozložený stroj času. V našem 
pátrání jsme se měli možnost podívat až do daleké budoucnosti, konkrétně do 
30. století, kde jsme se museli adaptovat mezi roboty. Potom jsme cestovali do 
minulosti, kde nás čekalo nejprve 16. století, kde jsme sbírali perníčky z 
perníkové chaloupky, a potom do 12. století, ve kterém nás čekalo rytířské 
klání. Poslední kousek stroje času byl v našem, tedy 21. století. Celou výpravu 
jsme si moc užili a těšíme se na další. 

Přejeme všem podzim plný pohody a barev. 
 

Klára Černá, Stanislava Nováková, Josef Svoboda, Michal Novák 
 

FK KAMENIČKY Z.S. 

Fotbalový klub v Kameničkách zahájil další fotbalovou sezónu 
2024/2025. Do okresních soutěží na Chrudimsku jsme vyslali celkem 5 týmů a 
to: 

- Muže 
- Starší dorost / spojeno pod hlavičkou FC Hlinsko B/ 
- Starší žáky 
- Starší přípravku  
- Mladší přípravku 
- Mladší žáky bohužel letos nemáme, zůstalo jich pár, a proto jsme se 

s rodiči dohodli, že je na rok pustíme do jiných klubů, kde se budou dále 
fotbalově zdokonalovat a rozvíjet. 
Je úžasné, kolik se během léta přihlásilo nových dětí, ale ještě úžasnější 

je, že k těmto dětem máme konečně nové trenéry a zapálené tatínky. Jako 
předseda klubu jsem za to nesmírně rád, neb mládež a rozvoj sportu na vesnici, 
je jedna z podstatných a důležitých věcí v rámci spolkového života. Děkuji 
všem, kdo obětuje svůj volný čas pro práci s dětmi a mládeží, kde největší 
odměnou je jejich úsměv a spokojenost ve tváři. 
Technické zázemí FK Kameničky. 

Kdo přijde na fotbal, nebo jen projede okolo fotbalového areálu, musí si 
všimnout zrekonstruovaného zázemí pro diváky, nové zámkové dlažby, sezení 
se slunečníky atd. Dvouleté čekání, a hlavně neskutečná dřina se vyplatila a 
když pominu obrovské náklady na celou stavbu, máme jedno z nejkrásnějších 
zázemí pro diváky na okrese. Pokud vše půjde, jak má, do konce listopadu 
doděláme i druhou krytou pergolu a ucelíme tak „fans“ zónu. 

V prosinci nás po dvou letech čekají opět klubové volby, je tedy otázkou, 
v jakém složení bude pokračovat nově zvolené klubové vedení a jaké budou 
jeho priority pro další volební období.  

   
 

Mgr. Jiří Hrabčuk 
předseda klubu 


